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Spørgsmål nr. S 332 fra medlem af Folketinget Stine Brix (EL):  

 

”Hvad er ministerens holdning til at afkriminalisere stofmisbru-

gere, så man ikke modtager straf ved besiddelse til eget for-

brug?” 
 

Begrundelse: 

 

”Der henvises til beslutning i Norge, hvor et flertal i Stortinget 

har besluttet at afkriminalisere stofmisbrugere.” 
 

Svar: 

 

Helt generelt tager jeg skarp afstand fra både produktion, besiddelse og salg 

af euforiserende stoffer som rusmiddel, og jeg mener, at en afstandstagen 

som udgangspunkt markeres godt med en mærkbar sanktion.  

 

Samtidig er det vigtigt at påpege, at der allerede nu i medfør af gældende 

lovgivning om euforiserende stoffer er mulighed for, at personer, der er 

stærkt afhængige og i alvorlige sociale problemer, kan meddeles en advarsel 

i stedet for en bødestraf. Det fremgår således af § 3, stk. 1, i lov om eufori-

serende stoffer, at der kan anvendes advarsel, når sociale forhold taler for at 

meddele en advarsel, og besiddelsen af stoffet er udslag af en stærk af-

hængighed som følge af et længere og vedvarende misbrug af euforiserende 

stoffer. 

 

Formålet med straffebestemmelserne i lovgivningen om euforiserende stof-

fer er at begrænse udbredelsen af euforiserende stoffer. Målet er altså bl.a. 

at beskytte befolkningen mod de skadesvirkninger, som er en følge af bru-

gen af euforiserende stoffer som rusmiddel.  

 

Jeg mener ikke, at det skal accepteres, at brugen af euforiserende stoffer som 

rusmiddel bliver almindelig i det danske samfund. For det er hverken sam-

fundet eller misbrugerne tjent med. 

 

Jeg har således ikke til hensigt at gennemføre en afkriminalisering på områ-

det. 


